
Geachte minister, 

Het door u genomen besluit om het komende seizoen de jacht op het konijn volledig te sluiten 
en de jacht op het haas te sluiten in de provincies Groningen, Utrecht en Limburg bevreemd 
mij zeer. 

Uw besluit baseert u op: 

• Onderzoek door Wageningen Environment & Research (WEnR) dat zich baseert op 
onderzoeken van de Zoogdierenvereniging, opstellers van de Rode lijst en Sovon een 
vereniging van vogeltellers.. 

Als eerste valt op dat in het onderzoek van de WEnR geen gebruik is gemaakt van de 
tellingen en afschotgegevens welke jaarlijks door de jachthouders via hun Wildbeheereenheid 
(WBE) aan de provinciale Faunabeheereenheid (FBE) worden verstrekt. Dit is op zijn minst 
opmerkelijk omdat de jachthouders WETTELIJK verplicht zijn deze tel- en afschotgegevens 
aan te leveren. Deze tellingen zijn kennelijk wel voldoende voor het tot stand komen van de 
provinciale Faunabeheerplannen welke door de provinciale besturen worden getoetst en 
goedgekeurd maar onvoldoende om in dit onderzoek te worden gebruikt. 

Het rapport van WEnR baseert zich in haar rapport enerzijds op van de “bijvangsten” van 
SOVON en anderzijds op de Rode lijst van de Zoogdierenvereniging. 

SOVON is een vereniging welke zich bezig houdt met het tellen van vogels. Het tellen van 
hazen is voor hen slechts bijvangst dit omdat het haas nu eenmaal een nachtdier is en de 
telling van hazen geen doel is van SOVON.   

De Zoogdierenvereniging gebruikt telgegevens uit 1950! en de afschotgegevens van een 
beperkt aantal jaren, waardoor dus een groot deel van recente en actuele telgegevens van alle 
WBE’s en FBE’s terzijde worden geschoven en in de prullenmand verdwijnen. 

De Zoogdierenvereniging concludeert over de tellingen over de periode 1997 – 2017 in haar 
blad Telganger: 
“de afname van de populatie hazen, na de start van de tellingen, is in Nederland sinds 2003 
omgebogen naar een herstel. Over de gehele periode is er landelijk sprake van een stabiele 
populatie. In de meeste provincies is de populatie over de periode 1997 – 2017 stabiel.”  
(Telganger 2018, pagina 8) 

In het door WEnR opgestelde rapport staat dat naast tellingen ook afschotgegevens van 
WBE’s zijn gebruikt, maar enkel tot en met 2011, terwijl de afschotcijfers van de jaren daarna 
gewoon bekend zijn. Voor het weglaten van deze gegevens ontbreekt elke motivering en lijkt 
het erop dat enkel naar het rapport van de Zoogdierenvereniging is gekeken in plaats van zelf 
data op te vragen. Dit alles geeft voeding aan de gedachte dat de data die niet passen in de 
visie van de Zoogdierenvereniging bewust niet zijn doorgegeven aan de onderzoekers van 
WEnR. 

Het wekt bij mij de indruk dat de opstellers van het rapport zelf nauwelijks of geen onderzoek 
hebben gedaan naar de oorzaken van de vermeende terugloop van de hazenstand. 
Zij citeren slechts oorzaken uit andere onderzoeksrapporten. Dit laatste is inmiddels een 
beproefd recept gebleken, hierdoor denkt men dat er steeds weer nieuw bewijs is maar bij 
nader inzien blijkt het steeds weer over dezelfde data te gaan. 



Samenvattend lijkt het erop dat het een bureaustudie is geweest waarvan de uitkomst al bij 
voorbaat vast stond. 

 

Mijn overtuiging is dat wanneer een nieuw multidisciplinair onderzoek zal plaats vinden, 
waarin alle beschikbare data worden meegenomen, dit zal leiden tot de conclusie dat de 
hazenstand in Nederland op heden stabiel is en het niet nodig is de jacht op het haas te sluiten 
of deze geheel uit de wildlijst te schrappen.  

 

H.J. van der Belt 
Karel V laan 107 
4931 HC  Geertruidenberg. 


